
French-American Ceremony 
at the Normandy American Cemetery and Memorial 

 in Colleville-sur-Mer 
June 6, 2014 

 

Attendance Procedures  

 
1. This ceremony is accessible by invitation only.  For security reasons, it will be necessary to show 

your invitation and a government issued photo I.D. to access the ceremony.  Please also bring a 

printed copy of this email with you to the ceremony.  You must be in your seat no later than 10:00 

a.m.   Additional information is available on the web at  

http://www.the70th-normandy.com/ and www.welcomeradio.fr 

and on the radio at  1602 AM 

Your tickets will be available for pick up at the following sites beginning Monday, June 2 – Thursday, 

June 5.  Ticket pick up will NOT be available on Friday, June 6: 

 

1. Normandy American Cemetery in Colleville-sur-Mer  Hours: 10:00 a.m. – 5:00 p.m. 

Omaha Beach, 14710 Colleville-sur-Mer, France 

 

2. Embassy of the United States of America in Paris  Hours: 8:00 a.m. – 3:00 p.m. 

2 avenue Gabriel, 75008 Paris  

 

3. Hôtel de Ville in Caen      Hours: 8:30 a.m. – 6:00 p.m. 

Esplanade Jean-Marie-Louvel, 14027 Caen 

 

2. To access the ceremony site from outside the area: 

 

ARRIVAL BY TRAIN TO CAEN (Normandy Veterans and Press only) 

If you arrive by train to the Caen train station, take the shuttle buses at the station free of charge 

to the Normandy American Cemetery and Memorial ceremony site in Colleville-sur-Mer.  For more 

information about the train to Caen available to Normandy Veterans contact 

DDayVets2014@state.gov or call 33 (0)1 43 12 46 90 or 33 (0)1 43 12 46 91. 

 

ARRIVAL BY PRIVATE TOUR BUS 

ATTENTION: All tour buses must arrive at the checkpoint sites in Caen and Carentan between 6:00 a.m. and 
7:15 a.m. 

Your vehicle must first travel directly to one of the following checkpoint sites where there will be a 

security screening, invitation and I.D. check: 

 

 If you are driving in from Paris, East or South of Caen 

Go to the “Parc des Expositions” (the Municipal Fairground) in Caen, located at:   

http://www.the70th-normandy.com/
file:///C:/Users/roldanmi/AppData/Local/Microsoft/Windows/Temporary%20Internet%20Files/Content.Outlook/MWX5PRCL/www.welcomeradio.fr
mailto:DDayVets2014@state.gov


 

Parc des Expositions 2 rue Joseph Philippon, Caen, France 14000 

 

There are road signs leading to the “Parc des Expositions” on Boulevard Yves Guillou and 

on the Caen beltway (“Périphérique Sortie 10”).  After the security, invitation and I.D. 

screening your tour bus may then proceed to the ceremony site.     

 

 If you are driving in from West of Caen 
Go to the “Foirail de Carentan” (the town market place) in Carentan, located at:  
 
Foirail de Carentan, Route Américaine, Parc d’Activité, Carentan, France 50500 
 
After the security, invitation and I.D. screening your tour bus can then proceed to the 
ceremony site.   
 

ATTENTION: All tour buses must arrive at the checkpoint sites in Caen and Carentan between 6:00 a.m. and 
7:15 a.m. 

 
All bus drivers are encouraged to consult the http://www.the70th-normandy.com/ web site for 
additional information concerning tour buses. 
 

ARRIVAL BY PERSONAL VEHICLE OR RENTAL CAR  

ATTENTION: All personal vehicles or rental cars must arrive at the Parc des Expositions in Caen or Foirail de 

Carentan between 6:00 a.m. and 7:00 a.m. 

 

 If you are driving in from Paris, or East or South of Caen, you must park your car at the 

“Parc des Expositions” (the municipal fairground) in Caen, located at:   

Parc des Expositions 2 rue Joseph Philippon, Caen, France 14000 

There are road signs leading to the “Parc des Expositions” on Boulevard Yves Guillou and 

on the Caen beltway (“Périphérique Sortie 10”).  There will be an invitation and I.D. check 

at this site.  At the “Parc des Expositions,” take the shuttle buses free of charge to the 

ceremony site in Colleville-sur-Mer.  Return via shuttle bus following the ceremony.  

 If you are driving in from the west of France, you must go to the “Foirail de Carentan” 

(the town market place) in Carentan, located at:  

Foirail de Carentan, Route Américaine, Parc d’Activité,  Carentan, France 50500   

There will be an invitation and I.D. check at this site.  Afterwards, proceed in your vehicle 

to a parking area near the ceremony site in Colleville-sur-Mer.  Further guidance will be 

given to you at the checkpoint.   

http://www.the70th-normandy.com/


ATTENTION: All personal vehicles or rental cars must arrive at the Parc des Expositions in Caen or Foirail de 

Carentan between 6:00 a.m. and 7:00 a.m. 

 
 
 
 
 
 
 

3. For guests residing within the Controlled Traffic Zone (Carte de la Zone de circulation régulée (ZCR) )  
(see map below) on June 6: 
 

ATTENTION: all personal or rental cars within the Controlled Traffic Zone must arrive at the Mosles parking 
area between 6:30 a.m.  and 8:00 a.m.  

 
 

Your car must have a special sticker that can be obtained in one of the 145 towns in the Controlled 
Traffic Zone.  
This sticker will allow you to drive to a parking lot near the ceremony at the Normandy- American 
Cemetery in Colleville-sur-Mer.  The parking lot will be located at the town of Mosles.  Please 
drive to this parking lot from the city of Bayeux.  The authorities at the parking lot will show 
you where to park.  A shuttle bus will then take you to the Normandy-American Cemetery 
in Colleville-sur-Mer.   

 
ATTENTION: all personal or rental cars within the Controlled Traffic Zone must arrive at the Mosles parking 

area between 6:30 a.m.  and 8:00 a.m.  
 

Please note that the following roads will be closed to traffic on June 6:   

 Highway RN13 between Carentan, Bayeux and Caen 

 Highway RD 514 and Highway RD 515 between Caen and Ouistreham 

 North Beltway (Périphérique Nord) in Caen 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

BECAUSE OF THE ROAD TRAFFIC EXPECTED ON JUNE 6, IT IS HIGHLY RECOMMENDED THAT GUESTS GO TO THE 

CEREMONY BY TOUR BUS OR BY TRAIN AND TO ARRIVE AS EARLY AS POSSIBLE.  IF YOU ARRIVE BY PERSONAL CAR 

TO THE ABOVE PARK AND RIDE LOTS, CARPOOLING IS RECOMMENDED.  ALL GUESTS ARE ENCOURAGED TO 

CONSULT THE WEB SITE http://www.the70th-normandy.com/ FOR ADDITIONAL INFORMATION. 

http://www.the70th-normandy.com/


 

 

 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

Carentan, 

Parking lot 

for guests 

Colleville-sur-Mer, 

Ceremony, no  public 

parking available 

Mosles, parking lot for Controlled 

Traffic Zone residents 

Caen Parc Expo, parking 

lot for guests 



 

Cérémonie franco-américaine  
au cimetière américain de Colleville-sur-Mer 

6 juin 2014  
R E C O M M A N D A T I O N S 

 
1- Cette cérémonie est accessible uniquement sur invitation. Pour des raisons de sécurité, il sera 

nécessaire de vous munir du carton d'invitation et d'une pièce d'identité afin d'accéder au site de la 
cérémonie. Merci d’imprimer également cet email et de l’apporter avec vous à la cérémonie. Vous 
devrez impérativement être installé à votre place au plus tard à 10h00. Vous trouverez de plus 
amples renseignements sur le site Internet suivant : 

http://www.le70e-normandie.fr and www.welcomeradio.fr 

et sur la station radio (en anglais) disponible sur 1602 AM 

 

Les invitations seront disponibles dans les sites suivants à compter du lundi 2 juin et jusqu’au jeudi 5 

juin, DATE LIMITE de ramassage, les billets n’étant pas distribués le 6 juin: 

 

1. Cimetière américain de Colleville-sur-Mer    Heures ouvrables: 10h00 à 17h00  

Omaha Beach, 14710 Colleville-sur-Mer, France 

 

2. Ambassade des Etats-Unis d’Amérique à Paris  Heures ouvrables: 8h00 à 15h00 

2 avenue Gabriel, 75008 Paris  

 

3. Hôtel de Ville de Caen      Heures ouvrables: 10h00 à 18h00 

Esplanade Jean-Marie-Louvel, 14027 Caen 

 

2-   Pour se rendre sur le site de la cérémonie : 
 

Si vous arrivez par le train de 7h47 à la gare de Caen: 
 Vous serez accueilli à la gare et acheminé gratuitement par autocar jusqu'au site de la 
cérémonie à Colleville-sur-Mer. Pour de plus amples renseignements sur le train pour Caen mis à la 
disposition des vétérans, veuillez contacter DDayVets2014@state.gov ou appeler le 33 (0)1 43 12 46 
90 or 33 (0)1 43 12 46 91 

 
Si vous arrivez par autocar : 
Les autocars doivent impérativement se présenter d'abord sur l'un des deux sites suivants (au choix) à 
partir duquel ils seront contrôlés puis convoyés par les forces de l'ordre vers les sites de cérémonies : 
 
 venant de Paris, de l’est ou du sud de Caen, soit par le Parc des Expositions à Caen (2 rue 
Joseph Philippon, 14000 Caen, accès par le boulevard Yves Guillou ou par le périphérique sortie 10, 
direction Caen centre et suivre le balisage). Les autocars doivent impérativement arriver sur ce site 
entre 6h et 7h15. 

 

http://www.le70e-normandie.fr/
file:///C:/Users/roldanmi/AppData/Local/Microsoft/Windows/Temporary%20Internet%20Files/Content.Outlook/MWX5PRCL/www.welcomeradio.fr
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 venant de l’ouest de Caen, soit par le Foirail de Carentan (site du marché couvert, route 
américaine, site d'activité, 50500 Carentan) pour être contrôlé et guidé par les forces de l'ordre 
jusqu'à Colleville-sur-Mer. Les autocars doivent impérativement arriver sur ce site entre 6h et 7h15. 
 

Les autocaristes sont invités à consulter des fiches de renseignements complémentaires à leur 
attention sur le site internet http://www.the70th-normandy.com/ 

 
Si vous arrivez avec votre véhicule personnel (ou une voiture de location): 
 
 venant de Paris, de l'Est ou du sud de Caen, vous pouvez stationner votre véhicule au Parc 
des Expositions à Caen (2 rue Joseph Philippon, 14000 Caen, accès par le boulevard Yves Guillou ou 
par le périphérique sortie 10, direction Caen centre et suivre le balisage). Depuis ce parking, vous serez 
acheminé gratuitement par navette vers le site de cérémonie. Vous devez impérativement arriver 
entre 6h et 7h. 
 
 venant de l'ouest de la France, vous pouvez rejoindre le Foirail de Carentan (site du marché 
couvert, route américaine, site d'activité, 50500 Carentan), depuis lequel vous serez  guidé par les 
forces de l'ordre jusqu'à une zone de parking à proximité de Colleville-sur-Mer. Vous devez 
impérativement arriver entre 6h et 7h. (attention, pour plus de facilité il est recommandé d'arriver en 
début de créneau) 

 

Compte tenu de l'importance du trafic prévu le 06 juin, il est vivement conseillé aux invités de privilégier les 
transports collectifs (trains, cars) et d'arriver au début des créneaux horaires indiqués. Dans le cas d'une 

arrivée en véhicule personnel, le co-voiturage est recommandé. 
Pour tous renseignements complémentaires vous pouvez consulter le site internet  

http://www.the70th-normandy.com/ 
 

3- Dispositions particulières destinées exclusivement aux invités résidant au sein de la zone de 
circulation régulée (ZCR) qui sera mise en place le 06 juin : 

Grâce au « stick » que vous aurez récupéré préalablement auprès de votre mairie et que vous aurez 
apposé sur votre véhicule, vous pourrez vous déplacer librement et vous rendre jusqu'au parking qui 
sera créé spécialement sur la RD 613 à Mosles (arriver par Bayeux et non par la RN 13 qui sera 
fermée). 
 
Sur place, le service d'ordre vous indiquera un lieu de stationnement et vous serez pris en charge par 
des navettes gratuites vers le site de cérémonies. Vous devez impérativement arriver à Mosles entre 
6h30 et 8h. (attention, pour plus de facilité, il est recommandé d'arriver en début de créneau). 
Routes fermées à la circulation : 
- RN13 axe Carentan-Bayeux-Caen 
- RD 514 et RD 515 axe Caen-Ouistreham 
- Boulevard Périphérique Nord de Caen              

 

 

 

http://www.calvados.gouv.fr/guide-pratique-pour-les-r1457.html
http://www.calvados.gouv.fr/guide-pratique-pour-les-r1457.html
http://www.the70th-normandy.com/
http://www.the70th-normandy.com/


   

 

 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Carentan, 
lieu de 
stationnem
ent 
pour les 

invités 

Colleville-sur-Mer, lieu 
de la cérémonie 
aucun stationnement 

possible 

Mosles, lieu de stationnement 
pour les résidents en ZCR 

Caen Parc expo, lieu de 
stationnement pour les 

invités 


